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                    ACTA DE LA SESSIO ORDINÀRIA DEL PLE MUNICIPAL 
 
NÚM.: 13/2023 
DATA:  28 DE SETEMBRE DE 2023 
HORA INICI: 21:30 H 
HORA FINALITZACIO: 22:45 H 
LLOC: AJUNTAMENT DE DELTEBRE 
 
 ASSISTENTS: 
 
Alcalde-President: Sr. Lluís Soler Panisello 
 
Regidors: Sra. Libia Franch Beltri, Sr. Andreu Curto Castells, Sra. Lola 
Casanova Domingo, Sr. Eric Bertomeu Antolín, Sra. Vicky Albiol Téllez, Sr. Jordi 
Bertomeu Marín, Sra. Eva Marín Fornós,  Sr. Robert Bertomeu Callau, Sra. Rosa 
Casanova Sorribes,  Sr. Francisco Castro Casanova, Sra. Carme Franch Tomàs, 
Sr. Joan Alginet Aliau, Sra. Vanessa Callau Miñarro, Sr. Aleix Casanova Franch, 
Sra. Fabiola Castaño Llaó i Sr. Dani Rajadell Verges.  
 
Excusats: Ningú. 
 
Secretari acctal.: Sr. David Torres Fabra. 
 
Interventora acctal.: Sra. Lorena Navarro Vicente. 

ORDRE DEL DIA 
 
1R.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE LES SEGÜENTS ACTES: 
 
NÚM 10/2023 EXTRAORDINÀRIA DE DATA 14 DE JULIOL DE 2023 

NÚM 11/2023 ORDINÀRIA DE DATA 14 DE JULIOL DE 2023 

NÚM 12/2023 EXTRAORDINÀRIA DE DATA 9 D’AGOST DE 2023 
 
El Sr. Alcalde pregunta si els grups polítics tenen alguna objecció a les actes 
esmentades i manifesten que estan d’acord amb els seus contingut i per tant 
queden aprovades per unanimitat. 
 

#DeltebreEficient 
 
AFERS INTERNS 
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2N.- DICTAMEN DE PROPOSTA D'APROVACIÓ FESTES LOCALS PER A 
L'ANY 2024.- Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que el 
mateix va ser informat favorablement per unanimitat a la Comissió Informativa 
de l’Àrea #DeltebreEficient de data 21 de setembre de 2023, el Sr. Andreu Curto 
Castells, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea #DeltebreEficient, procedeix a la lectura en 
la seva part bastant a la proposta següent: 
 
“Qui subscriu, Rosa Casanova Sorribes, com a regidora d’afers interns, en ús de 
les facultats que la legislació vigent li concedeix, al ple de la Corporació eleva la 
següent INFORMACIÓ: 
 
L’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que de les catorze festes laborals, 
dues seran locals, i per Decret de la Generalitat de Catalunya s’estableix que les 
dues festes locals seran fixades per Ordre del Departament d’Empresa i Treball, a 
proposta dels municipis respectius. 
 
Per tot l’esmentat anteriorment, al ple de la Corporació PROPOSO adopti els 
següents acords: 
 
1r.-  Aprovar com a Festes Locals per a l’any 2024 els dies 20 de maig i 16 d’agost. 
 
2n.- Traslladar el present acord als Serveis Territorials a les Terres de l’Ebre del 
Departament d’Empresa i Treball per al seu coneixement i efectes oportuns. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient.  
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 15 de setembre de 2023. Rosa Casanova Sorribes.” 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
3R.- DONAR COMPTE DEL DECRET D'ALCALDIA NÚM. 2023/1754 PEL QUE 
FA A LA MODIFICACIÓ DE LA REPRESENTANT DE LA ENTITAT RIUMAR 
ASSOCIACIÓ AL CONSELL DE RIUMAR.- Arribats a aquest punt de l’ordre del 
dia, es dona compte del decret d’alcaldia número 1753/2023 referent a la 
modificació de la representant de la entitat Riumar Associació al Consell de 
Riumar, restant el Ple assabentat 
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4T.- DONAR COMPTE DECRET D'ALCALDIA NÚMERO 1980/2023 
D'APROVACIÓ LINIES FONAMENTALS PRESSUPOST 2024.- Arribats a 
aquest punt de l’ordre del dia, es dona compte del decret d’alcaldia número 
1980/2023 referent a les línies fonamentals del pressupost 2024, restant el Ple 
assabentat. 
 
5È.- DICTAMEN DE PROPOSTA D'APROVACIÓ DE BONIFICACIÓ DE L'IBI 
RESIDENCIA TERCERA EDAT L'ONADA. Enunciat el contingut d’aquest punt 
de l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser informat favorablement per majoria 
absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea #DeltebreEficient de data 21 de 
setembre de 2023, el Sr. Andreu Curto Castells, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreEficient, procedeix a la lectura en la seva part bastant a la proposta 
següent: 
 
“La que subscriu, Rosa Casanova i Sorribes, regidora d’afers interns de 
l’Ajuntament de Deltebre, ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, 
al Ple de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 

 
Antecedents 
 
1. La Residència Tercera d’Edat l’Onada, ha rebut la liquidació de béns immobles 
per l’immoble situat al carrer Madrid, número 46 amb referència cadastral 
8306901CF0180N0001KJ, corresponent a l’exercici 2023 amb clau de 
cobrament 43-181-500-2023-1-3306 i 43-181-500-2023-2-3306, per un import 
anual 19.847,00 €. 

 
2. En data  24 de juliol de 2023 han presentat instància sol·licitant una bonificació 
de la quota per a l’exercici 2023, per tractar-se d’una activitat econòmica d’utilitat 
municipal.  

 
3. La Residència Tercera d’Edat l’Onada és un establiment residencial que es 
dirigeixi a persones grans de la tercera edat. 
 
Fonament de Dret 

 
Atès que d’acord amb l’Ordenança municipal número 2 reguladora de l’Impost 
sobre béns immobles, article 3.5 de l’annex estableix una bonificació de fins al 
95 per cent en la quota íntegra de l’impost a favor d’immobles on es desenvolupin 
activitats econòmiques que siguin declarades d’especial interès o utilitat 
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de 
foment de l’ocupació que justifiquin aquesta declaració. Correspondrà aquesta 
declaració al Ple de la Corporació i s’acordarà, per vot favorable de la majoria 
simple dels seus membres.  
 
Per tot l’esmentat anteriorment, al ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 



 
        Àrea #DeltebreEficient 
        Afers Interns 

 

4 
 

els següents ACORDS: 
 

PRIMER.- Aplicar la bonificació del 95% en la quota integra de l’impost sobre 
béns immobles a favor la Residencia Tercera Edat l’Onada per l’immoble situat 
al carrer Madrid, número 46 per a l’exercici 2023. 
 

SEGON.- Ordenar la pràctica d’una nova liquidació pel mateix concepte i amb la 

bonificació acordada pel Ple de la Corporació 

 

TERCER.- Ordenar l’anul·lació de les liquidacions amb clau de cobrament 43-
181-500-2023-1-3306 i 43-181-500-2023-2-3306 i ordenar la devolució de 
l’import de 9.923,50 € corresponent a la primera liquidació al compte ES28 0182 
5429 8202 0150 7685.  
 
QUART.- Traslladar aquest acord a l’Àrea #DeltebreEficient subàrea d’afers 
interns per al seu coneixement. 
 
La corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 18 de setembre de 2023. Rosa Casanova Sorribes.” 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
6È.- DICTAMEN DE PROPOSTA DE RATIFICACIÓ DEL DECRET 
D'ALCALDIA NÚM. 1349/2023 DE DATA 6 DE JUNY DE 2023 D'APROVACIÓ 
DE FRACCIONAMENT DE LA LIQUIDACIÓ CORRESPONENT A LA 
APORTACIÓ DE L'EXERCICI 2022 DE LA COMUNITAT DE REGANTS DE 
LES HORTES DE JESÚS I MARIA. Enunciat el contingut d’aquest punt de 
l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser informat favorablement per majoria 
absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea #DeltebreEficient de data 21 de 
setembre de 2023, el Sr. Andreu Curto Castells, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreEficient, procedeix a la lectura en la seva part bastant a la proposta 
següent: 

 
“La que subscriu, Rosa Casanova i Sorribes, regidora d’afers interns de 
l’Ajuntament de Deltebre, ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, 
al Ple de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 

 
Antecedents 
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1. En data 6 de juny de 2023 es va dictar d’alcaldia 1349/2023 que estableix el 
següent:  
 
“Per part d’aquest Ajuntament i la Comunitat de Regants de les hortes de Jesús 
i Maria es va signar en data 22 de desembre de 2022 conveni que estableix entre 
altres la següent disposició:  
 
Estipulacions:  
 
Primera. 
La Comunitat de Regants de les Hortes de Jesús i Maria, mitjançant la signatura 
d’aquest document, es compromet a abonar a l’Ajuntament de Deltebre el 15% 
del cost de les despeses de neteja i manteniment dels desguassos dels exercicis 
2022 i 2023.” 
 
D’acord amb la informació facilitada es va liquidar a la Comunitat de Regants el 
15% del cost de les despeses de neteja i manteniment dels desguassos de 
l’exercici 2022, per un import total de 9.600,00 €, amb número de liquidació 
2244000001.  
 
La Comunitat de Regants va rebre la pertinent notificació i liquidació en data 9 
de gener de 2023.  

 
En data 20 de febrer de 2023, i dintre del període voluntari per al pagament de 
la liquidació 2244000001 va sol·licitar fraccionament anual a pagar en un període 
de vuit anys.  
 
Art. 65 i 82 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària.  
 
Art. 10 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
 
Art 44 – 54 del Reial decret 939/2005, de 29 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament general de tributació. Especialment l’art 48.1 quan estableix: “Cuando 
el solicitante sea una Administración pública no se exigirá garantía. 

 
Reial Decret Legislatiu 1/2001, de 20 de juliol, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei d’aigües.  

 
“Artículo 82. Naturaleza y régimen jurídico de las comunidades de usuarios. 
Las comunidades de usuarios tienen el carácter de corporaciones de derecho 
público, adscritas al Organismo de cuenca, que velará por el cumplimiento de 
sus estatutos u ordenanzas y por el buen orden del aprovechamiento. Actuarán 
conforme a los procedimientos establecidos en la presente Ley, en sus 
reglamentos y en sus estatutos y ordenanzas, de acuerdo con lo previsto en la 
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Ley 30/1992, de 26 de noviembre, de Régimen Jurídico de las Administraciones 
Públicas y del Procedimiento Administrativo Común.” 

 
Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques.  

 
D’acord amb la l’article 53.1 del decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, per el qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal del règim local de Catalunya, l’alcalde 
és l’òrgan competent per adoptar aquesta resolució.  

 
Durant l’any 2023, l'interès de demora a què fa referència l'article 26.6 de la Llei 
58/2003, de 17 de desembre, general tributària, serà el 4,0625 per cent. 

 
Ordenança fiscal número 1- Ordenança Fiscal General de gestió, inspecció i 
recaptació.  

 
Art. 40 de  les Bases d’Execució del Pressupost de l’Ajuntament de Deltebre per 
a l’any 2023.  

 
Un cop vist l’informe favorable de la Tècnica municipal, d’acord amb les facultats 
que em confereix la legislació vigent,  

 
RESOLC:  

 
PRIMER.- Concedir el fraccionament sol·licitat per la Comunitat de Regants de 
les hortes de Jesús i Maria, de la liquidació 2244000001, per un import de 
9.600,00 €, en concepte de neteja i manteniment dels desguassos de l’exercici 
2022.  

 
Segons el següent càlcul: 

 

QUOTA 

DATA 
INGRÉS 

VOLUNTARI 
DATA 

VENCIMENT IMPORT 
N.º DE 
DIES 

% 
APLICAT INTERESSOS TOTAL  

1 20/02/2023 20/11/2023 
1.200,00 

€ 273 4,06% 36,46 1.236,46 € 

2 20/02/2023 20/11/2024 
1.200,00 

€ 639 4,06% 85,23 1.285,23 € 

3 20/02/2023 20/11/2025 
1.200,00 

€ 1004 4,06% 133,96 1.333,96 € 

4 20/02/2023 20/11/2026 
1.200,00 

€ 1369 4,06% 182,71 1.382,71 € 

5 20/02/2023 20/11/2027 
1.200,00 

€ 1734 4,06% 231,73 1.431,73 € 
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SEGON.- La forma de pagament serà mitjançant ingrés bancari al número de 
compte ES15 2100 0170 0402 0029 0209, titularitat de l’Ajuntament de Deltebre. 
En cas que no es realitzi el cobrament de l’import fraccionat s’iniciarà el 
procediment de constrenyiment. 

  
TERCER.- Notificar la present resolució a l’interessat. 

 
QUART.- Traslladar aquest acord a la Intervenció municipal i Tresoreria 
municipal, per a la seva constància i als efectes que correspongui.” 
 
2. En data 6 de juliol de 2023 es va rebre escrit de BASE-Gestió d’Ingressos on 
sol·liciten la ratificació del decret d’alcaldia 1349/2023 per acord de ple municipal, 
i d’acord amb el següent: 

 
“.... 

 
Sol·licito:  
Que atès la normativa de BASE-Gestió d’ingressos exigeix que l’avocació 
d’aquest deute es realitzi per acord plenari de l’ens delegant, procediu a emetre 
certificat conforme el contingut de l’esmentat decret d’Alcaldia ha passat pel Ple 
de la corporació conforme l’ajuntament decideix assumir el fraccionament del 
deute de la Comunitat de Regants Les Hortes de Jesús i Maria en vuit anys.” 

 
Per tot l’esmentat anteriorment, al ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 
els següents ACORDS: 

 
PRIMER.-  Ratificar el Decret d’Alcaldia 1349/2023 de data 6 de juny de 2023 
d’aprovació de fraccionament de la liquidació corresponent a l’exercici 2022 de 
la Comunitat de Regants de les Hortes de Jesús i Maria. 

 
SEGON.- Traslladar aquest acord a l’Àrea #DeltebreEficient i BASE-Gestió 

d’Ingressos als efectes que correspongui. 

 
La corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient. 

 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 18 de setembre de 2023. Rosa Casanova Sorribes.” 
 

6 20/02/2023 20/11/2028 
1.200,00 

€ 2100 4,06% 280,23 1.480,23 € 

7 20/02/2023 20/11/2029 
1.200,00 

€ 2465 4,06% 328,96 1.528,96 € 

8 20/02/2023 20/11/2030 
1.200,00 

€ 2830 4,06% 377,71 1.577,71 € 
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Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
7È.- DONAR COMPTE DECRET D’ALCALDIA NÚMERO 1997/2023 
D’APROVACIÓ EXPEDIENT MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 13/2023 
GENERACIÓ DE CRÈDITS NOUS INGRESSOS FINALISTES I DE LA 
MODIFICACIÓ DEL QUADRE D'INVERSIONS 2023.- Arribats a aquest punt de 
l’ordre del dia, es dona compte del decret d’alcaldia número 1997/2023 referent 
l’expedient de modificació de crèdits 13/2023 generació de crèdits nous 
ingressos finalistes i de la modificació del quadre d’inversions 2023, restant el 
Ple assabentat. 
 

#DeltebreTerritori 
 
PLANIFICACIÓ TERRITORIAL 
 

8è.- DICTAMEN DE PROPOSTA D'APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA 
MODIFICACIÓ 3/2023 DEL PLA D'ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL 
PER AL MUNICIPI DE DELTEBRE, NO SOTMÈS A AVALUACIÓ AMBIENTAL 
ESTRATÈGICA. Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que 
el mateix va ser informat favorablement per majoria absoluta a la Comissió 
Informativa de l’Àrea #DeltebreTerritori de data 21 de setembre de 2023, el Sr. 
Andreu Curto Castells, regidor de planificació territorial, procedeix a la lectura en 
la seva part bastant a la proposta següent: 
 
“El qui subscriu, Andreu Curto Castells, com a regidor de planificació territorial, 
en ús de les facultats que la legislació vigent em concedeix, al ple de la 
Corporació elevo la següent INFORMACIÓ: 
 
ANTECEDENTS 
 
1. El Pla d’Ordenació Urbanística Municipal (POUM) fou aprovat amb caràcter 
definitiu per la Comissió Territorial d’Urbanisme en data 21 de juny de 2021, 
publicat al Diari Oficial de Generalitat de Catalunya el 22 de setembre de 2021. 

 
2. Amb data 14 de juliol de 2023 el sessió Plenària es va aprovar la proposta de 
Modificació Puntual núm. 3/2023 del POUM de Deltebre per a la modificació de 
titularitat de vial de servitud d’accés al mar a Riumar. 

 
3. S’ha realitzat el tràmit d'informació pública durant el termini d’un mes (art. 85.4 
TRLU), mitjançant anuncis al BOPT CVE 2023-06396 de data 19 de juliol de 2023, 
al DOGC núm. 8962 de data 20 de juliol de 2023, al setmanari l’Ebre de data 21 
de juliol de 2023 i al tauler d’anuncis electrònic de la Corporació i ha estat a 
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disposició dels interessats a la seu electrònica el corresponent expedient 
administratiu, i havent transcorregut el termini per a la presentació de les 
al·legacions que finalitzava el passat dia 19 de setembre de 2023, no consta que 
se n’hagin presentat dintre el termini establert i així es fa constar per mig de 
certificat que s’incorpora a l’expedient. 
 
4. També s’ha concedit audiència als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals 
limita amb el d’aquest municipi. 
 
5. Consta a l’expedient informe favorable de l’arquitecte municipal. 
 
6. L’òrgan competent per a l’aprovació provisional és el ple municipal, de 
conformitat amb l’establert a l’article 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
Realitzada la tramitació legalment establerta, PROPOSO al ple de la Corporació 
adopti els següents acords: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment el projecte de modificació 3/2023 del Pla 
d'Ordenació Urbanística Municipal de Deltebre no subjecta a l'Estudi Ambiental 
Estratègic en els termes que obren en l'expedient. 
 
Segon.- Elevar l'expedient diligenciat de modificació 3/2023 del Pla d'Ordenació 
Urbanística Municipal de Deltebre a la Comissió Territorial d'Urbanisme de les 
Terres de l’Ebre conforme al que es disposa per l'article 96 e) i 98 del Text Refós 
de la Llei d'Urbanisme, aprovat pel Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, amb 
la finalitat de que resolgui sobre la seva aprovació definitiva. 
 
Tercer.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreTerritori subàrea de 
planificació territorial per al seu coneixement. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient.  
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 20 de setembre de 2023. Andreu Curto Castells.” 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
GESTIÓ TERRITORIAL 
 

9È.- DICTAMEN DE PROPOSTA D’INCOACIÓ EXPEDIENT DE LIQUIDACIÓ 
DE L’OCUPACIÓ DIRECTA DE LA PLAÇA DE LES DONES.- Enunciat el 
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contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser informat 
favorablement per majoria absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea 
#DeltebreTerritori de data 21 de setembre de 2023, el Sr. Francisco Castro 
Casanova, regidor de gestió territorial, procedeix a la lectura en la seva part 
bastant a la proposta següent: 
 
“Qui subscriu, Francisco Castro Casanova, com a regidor de gestió territorial, en 
ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, al ple de la Corporació eleva 
la següent INFORMACIÓ: 
 
ANTECEDENTS 
 
1. En data 26 de març de 2019 es va procedir a la inscripció en el Registre de la 
Propietat núm. 1 de Tortosa de l’ocupació directa de l’espai cívic “Porta Central” 
de Deltebre a favor de l’Ajuntament de Deltebre al volum 3552, llibre 26, foli 27, 
finca 2933, inscripció 20ª, sense perjudici del dret de reversió que pugui procedir, 
en el seu cas, a favor del titular registral, de conformitat amb l’article 54 de la Llei 
d’expropiació forçosa. 
 
2. En data 28 de juliol de 2023, RE núm. 6621, els titulars registrals de la finca 
han presentat escrit a l’ajuntament demanant la liquidació de l’ocupació directa 
als efectes d’iniciar el corresponent expedient per a determinar el preu just. 
 
3. L’arquitecte municipal ha emès la corresponent valoració del terreny de 
l’ocupació directa. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
De conformitat amb l’article 156.3 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost de 
2010, s’estableix que  “Els propietaris o propietàries dels terrenys ocupats tenen 
dret a rebre una indemnització pels perjudicis causats per l'ocupació anticipada 
i, a més, al cap de quatre anys de l'atorgament de l'acta d'ocupació directa, 
si no s'ha aprovat definitivament l'instrument reparcel·latori corresponent, 
poden advertir l'administració competent de llur propòsit d'iniciar 
l'expedient per determinar el preu just, d'acord amb l'article 114.1 i 2. En 
aquest supòsit, l'administració actuant queda subrogada en la posició de les 
persones titulars originàries en el procediment reparcel·latori posterior”. 
 
Per tot l’esmentat anteriorment, al ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 
els següents  
 
ACORDS: 
 
1r.- Incoar expedient de liquidació de l’ocupació directa del terreny de la plaça de 
les dones als efectes de determinar el preu just. 
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2n.- Donar trasllat de la valoració efectuada per l’arquitecte municipal als 
propietaris dels terrenys, concedint-los un termini de quinze dies hàbils als 
efectes de què puguin presentar al·legacions i manifestin si estan d’acord amb 
la mateixa als efectes de poder arribar a un mutu acord. 
 
En el cas que es presentin al·legacions i s’aporti una valoració dels terrenys serà 
el ple municipal qui les resolgui als efectes de poder arribar a un mutu acord o 
tramitar el corresponent expedient a la Secció del Jurat d’Expropiació de 
Catalunya a les Terres de l’Ebre. 
 
3r.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrea d’hisenda i 
a l’Àrea de #DeltebreTerritori subàrea de gestió territorial per al seu coneixement 
i efectes oportuns. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi oportú. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 20 de setembre de 2023. Francisco Castro Casanova.” 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
10È.- DONAR COMPTE DEL DECRET D'ALCALDIA NÚMERO 1982/2023 DE 
DATA 13 DE SETEMBRE DE 2023 DE PERSONACIÓ AL RECURS 
CONTENCIÓS  NÚM. 205/2023-E I DE NOMENAMENT D'ADVOCAT I 
PROCURADOR.- Arribats a aquest punt de l’ordre del dia, es dona compte del 
decret d’alcaldia número 1982/2023 de personació al recurs contenciós núm. 
205/2023-E i de nomenament d’advocat i procurador, restant el Ple assabentat. 
 
 
PART DE CONTROL 
 
11È.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA: 

- DE LA NÚM. 1654/2023 A LA NÚM. 2023/2023 
 

Informo que aquest punt es refereix als decrets d’alcaldia que s’han produït des 
de l’última sessió ordinària del ple fins a la data de convocatòria d’aquest, 
concretament de la núm. 1654/2023 a la núm. 2023/2023 que han estat a l’abast 
de tots els regidors dels quals els ha estat facilitada una relació numerada i 
extractada i de conformitat amb el previst a l’article 42.2.a) del ROF. 

 
12È.- INFORMES D’ALCALDIA. 
 



 
        Àrea #DeltebreEficient 
        Afers Interns 

 

12 
 

No n’hi van haver 
 
13È.- PROPOSICIONS URGENTS. 
 
No n’hi van haver 
 
14È.- CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ 

- PRECS 
- PREGUNTES 

 
Arribats a aquest punt de l’ordre del dia, l’Alcalde li passa la paraula al portaveu 
del grup d’ERC-AM, Sr. Joan Alginet Aliau, per si vol formular algun prec o 
pregunta, i aquest diu que en formularan ell mateix i els seus companys,. Li diu 
que aquesta setmana s’han complert 100 dies del nou govern municipal i el grup 
d’ERC s’ha mantingut amb una actitud passiva, marcant distàncies de l’estil 
d’altres poblacions properes. Començaré fent un prec i tres preguntes. El prec 
va en relació a que aquest diumenge farà cinc anys que Catalunya va viure un 
dels dies més importants de la seva història com van ser imatges de catalans i 
catalanes votant i la guàrdia civil i policia nacional pegant, les quals van donar la 
volta al món. De fet a Deltebre es va prendre l’acord de canviar el nom del carrer 
Girona per l’1 d’octubre. Vam habilitar la rotonda del Pont en una estelada i una 
placa commemorativa que per alguna raó, fa mesos que no està penjada, per 
tant voldríem que a poques hores de commemorar aquest 1 d’octubre, l’estelada 
torni a estar present fent honor al nom de l’espai i a tot el que va viure Deltebre, 
en aquella jornada històrica i ens ha sorprès que no passi pel ple la moció de 
l’ACM per la independència. 
 
Continua el Sr. Alginet, per preguntar quina valoració fa el nou regidor de 
promoció esportiva de la gestió del complex esportiu municipal, ja que al nostre 
grup ens continuen arribant queixes pel que fa al poc manteniment, la manca de 
monitors, classes que no es fan, queixes que venim arrastrant des de fa temps, 
com per exemple les dutxes dels nens que fan natació que estan tancades i que 
han de buscar alternatives dintre del complex per dutxar-se, així com també ens 
sorprèn que el bar del CED no estigui acabat. 
 
Un altra pregunta a fer és envers al Pla Local de Joventut, de fet es va aprovar 
el dia 19 de febrer de 2023, el grup d’ERC va presentar al·legacions i la pregunta 
és quan les pensen respondre i aprovar-lo definitivament. 
 
I l’últim que vull dir, és una reflexió, atès que és un tema interessant i voldríem 
felicitar a la regidora de Sostenibilitat, pel que fa a la setmana de la mobilitat, atès 
que són passos importants a fer, encara que igualment arribem tard. De fet amb 
l’anterior mandat es va aprovar el contracte de recollida de residus i imatge de 
poble, de la qual una part important d’aquest 7’5 milions és la part de residus. De 
fet, si fem cas a les recomanacions de la Unió Europea, Deltebre està lluny 
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d’obtenir els objectius comunitaris que parlen d’una recollida selectiva d’un 55% 
per a l’any 2025. Segons informació del 2022, a Catalunya hi ha 340 ajuntaments 
que compleixen amb aquest objectiu i n’hi ha prop de 300 que no compleixen, 
dels quals òbviament es troba el nostre poble. L’Agència de Residus de 
Catalunya compara els 14 municipis de la comarca del Baix Ebre, i l’any 2020, 
en recollida selectiva Deltebre ocupava el número 10, en un reciclatge d’un 33-
34%, l’any 20212 vam passar de la posició 10 a la 13, però les últimes dades 
que tenim Deltebre ha passat a ocupar la última posició. El municipi de Tortosa, 
l’any 2022, estava en la última posició i l’any 2022 ha passat al número 6. Per 
tant, tot i que queda un trimestre per acabar l’any estaria bé saber quin seguiment 
s’està fent d’aquestes dades a la empresa que fa el servei de recollida. Totes 
aquestes accions de pedagogia, de difusió que es fan a les escoles, a la web, 
ens sembla correcta, és un bon camí però nosaltres portem un retràs de molts 
anys i aquest és un tema atribuïble a la cultura general del reciclatge que tenim 
al nostre poble. Per tant, vull que sàpiga que li oferim la mà estesa i col·laboració 
per què és un tema estratègic i clau que hauria d’apartar-se del debat polític i 
tàctic i oferir respostes consensuades. 
 
Pren la paraula la Sra. Vanessa Callau, del grup polític d’ERC-AM per dir que a 
finals de l’any 2022, el grup d’ERC va presentar una instància sol·licitant un 
informe que inclogués tot el que s’havia pagat amb la moneda Eurodelta, tiquets, 
justificants etc.., amb un detall exhaustiu per despesa, persona i comerç adherit 
dels anys 2021-2022, però no hem rebut resposta a l’igual que en altres 
instàncies presentades en la passada legislatura. De l’ús de l’Eurodelta n’hem 
parlat molt i mereix un anàlisi clar, posant damunt la taula dades i realitats que hi 
ha al nostre municipi, per això volem que ens faciliten aquesta informació i saber 
quan ens podran respondre.  
 
Continua el Sr. Aleix Casanova del grup polític d’ERC-AM, i diu que voldria fer 
un prec en relació a la pràctica habitual que el grup d’Enlairem Deltebre l’ha 
convertit d’una manera de fer i d’entendre la política, i és l’ús dels mitjans i de les 
xarxes socials del nostre ajuntament. Creiem que alguns porten massa temps 
confonent les xarxes socials públiques en les xarxes socials polítiques, que son 
les del partit, sense cap criteri, ni representativitat, ni objectivitat. Amb els diners 
de tots han fet i continuen fent un mal ús de les xarxes socials. Els hem demanat 
que no torni a passar però segueix passant igualment, la última prova la tenim 
en les fotos i els reels de les festes majors passades. De fet proposem a la 
ciutadania de Deltebre que busquen algun regidor o regidora d’ERC a les xarxes 
principals i a les publicacions de l’ajuntament de Deltebre. Com poden veure la 
nostra presència no existeix. L’objectiu d’això és fer veure que no existim als 
actes. Des de el nostre punt de vista mereix una reflexió i nosaltres com a grup 
municipal d’ERC-AM volem estendre la mà, s’ s’escau, en un reglament i manual 
d’ús de les xarxes socials, per garantir la pluralitat i la transversalitat. Crec que 
és un tema molt important i per tant hauria de sortir guanyant la democràcia. 
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Pren la paraula la Sra. Fabiola Castaño, del grup d’ERC-AM i diu que fa quatre 
anys en el Ple de l’ajuntament de Deltebre, es va aprovar una proposta d’ERC, 
una moció de rebuig a la previsió del tancament de l’oficina de Caixa Bank de 
Jesús i Maria. Al passat mandat ja es va advertir de l’estat del caixer que requeria 
de més neteja i més manteniment. Així com, de disposar de més efectiu per als 
usuaris. A dia d’avui, aquest espai, és l’únic on la gent de Jesús i Maria pot anar 
a treure diners i a fer gestions bancàries i el seu estat és lamentable. Volem fer 
un prec per que el govern municipal faci efectiva la queixa i instar a Caixa Bank  
a tenir aquest espai amb més bones condicions. 
 
Continua amb el torn de precs i preguntes el Sr. Dani Rajadell Verges, del grup 
municipal d’ERC-AM, per dir que el dia 15 de setembre vam tenir uns grans 
aiguats per la zona, Deltebre inclòs, en quantitats de 135-150 litres m/2 i les 
meves preguntes són, si s’han quantificat els danys, en quin estat es troben les 
obres del Préstamo i quan està previst que s’acabi la 1ª fase. Per què ja fa tres 
mesos, aproximadament, que les obres estan parades, en quan portàvem un 
ritme adequat. Vaig mirar el projecte i sobre el projecte inicial hi havia unes 
consideracions de millora i la meua pregunta és si s’han tingut en compte 
aquestes millores, com és el desguàs de la  Bufona, el tram final arribant al camp 
de futbol que anaven uns enreixats per evacuar millor l’aigua del Préstamo i 
també tota aquesta inundabilitat que esta tenint aquesta 1ª Fase que no estarà 
resolta fins no es pugui evacuar l’aigua al riu i això no es farà fins no estigui feta 
la primera i segona fase, per tant la meua pregunta és quina previsió hi ha de 
fer-se aquesta segona i tercera fase i mentre no es faci que passarà, continuarà 
desaiguant-se i tallant la carretera com fins ara?. 
 
Un altre tema, és preguntar per què Fecsa no ha tret el pal de la rotonda del bar 
nou per acabar definitivament les obres i la última pregunta és quina previsió hi 
ha per acabar l’obra de la Plaça 20 de maig. 
 
Per part del Sr. Alcalde, els hi passa la paraula als regidors que hagin de 
respondre a totes les preguntes fetes, començant el regidor Sr. Francisco Castro 
dient que envers a la rotonda del bar nou, els permisos estan tots, en un principi 
l’obra civil està feta, manca el cablejat i la retirada dels pals. En un principi 
aquests permisos feien falta però ara ja fa una setmana que els tenim i l’empresa 
està avisada, encara que el retirar els pals serà quan digui Endesa. 
 
La plaça 20 de maig tenia una previsió per acabar-se el 20 d’octubre, han hagut 
retards en decisions tècniques i es retardarà dos o tres setmanes més. Hi ha 
hagut imprevistos que s’han hagut d’afegir al projecte, per tant la plaça va al ritme 
normal de construcció. 
 
Pel que fa al Préstamo, van haver-hi unes demores per què es passava per una 
zona molt conflictiva i fins no es va redactar i signar un conveni no es va 
solucionar. Encara que després la empresa no volia començar perquè el canal 
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anava ple d’aigua, època de pluges i la situació ha sigut complicada. El projecte 
del desaigüe de la Bufona, és una millora, no està ofertat i ara s’està mirant si es 
farà o no. Per l’altra banda tot el que va demanar la Comunitat de Regants que 
van ser qui van presentes les consideracions es van incorporar a l’obra. El 
projecte està fet per a què l’aigua faci cap al riu i tots aquests trams milloren 
moltíssim la circulació de l’aigua pel Préstamo. 
 
Pren la paraula el regidor Sr. Robert Bertomeu, per complementar el que diu el 
Sr. Castro, dient que van caure 150 l m/2, va ser una situació complicada però 
es va actuar d’urgència. Van haver-hi persones que van patir aquestes 
inundacions, que van ser ajudades i evacuades. Vull donar les gràcies a l’alcalde 
i a la resta de regidors que indirectament els tocava cadascú dintre de la seva 
regidoria, que es van implicar ajudant a la ciutadania, ja que va ser un cas 
d’emergència. També vull donar les gràcies als tècnics municipals que 
pràcticament fins a la nit no van arribar a casa, a la brigada municipal, policia 
local, comunitat de regants, empreses del sector primari que els van agafar en 
plena sega i van posar a disposició els seus estris, i a la ciutadania en general 
que es va posar a disposició.  
Pel que fa al pla d’actuació el Sr. Castro ja fet un petit resum del que s’està fent. 
Estem treballant en un protocol d’emergència en el qual ens dirà en cada moment  
com haurem d’actuar. 
 
Continua el Sr. Robert Bertomeu, i diu que en relació a la pregunta de les obres 
del bar del CED, ara estem en un punt que estem valorant entre la part dels 
projectistes, directors d’obra i empresa licitadora els acabats. A més a la 
temporada d’estiu hi ha molta concurrència de gent i intentem no molestar, però 
properament es tornarà a engegar l’obra. 
 
Pren la paraula el regidor Sr. Eric Bertomeu per dir que en relació a la pregunta 
del Sr. Joan Alginet, pel que fa al manteniment del CED, classes que no es fan i 
diversos suggeriments dels usuaris, he de dir que aquest mes d’agost des del 
dia 11 d’agost fins a finals del mateix hem estat treballant en les tasques de 
manteniment de la piscina gran, de la petita i del jacuzzi. Hem habilitat una nova 
sala de bikekingdoor, hem fet manteniment de màquines de la sala fitnes, també 
hem fet tasques de millora de l’escala per accedir a la piscina i també s’han pintat 
els vestidors i dutxes. També hem elaborat una programació trimestral des de 
l’octubre fins al desembre de les accions que es donaran a conèixer en breu al 
CED com és el canvi de paviment de la sala fitnes, acabar d’adequar els nous 
equips de so fixes de les sales i la compra de nou material de piscina i d’activitats 
d’entrenament funcional i altres. Degut a les queixes i suggeriments que s’han 
rebut s’està donant resposta i solucions a totes les que podem. També s’està 
trucant a tots els usuaris per intentar donar una explicació de la queixa formulada 
o suggeriment. Nosaltres com equip de govern intentem planificar i evitar 
pèrdues de temps tal i com hi ha hagut en darreres accions al CED i planifiquem 
totes les tasques de manteniment com és el paviment de la sala fitnes que és 
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una inversió important i s’ha de fer amb el temps que toca i analitzant i valorant 
bé per a donar una solució optima. Aprofito per demanar disculpes a tots els 
usuaris actius del CED per totes les molèsties que els podem causar i dir que 
estem treballant per donar cabuda a totes les queixes i suggeriments.  
 
Pren la paraula el regidor Sr. Jordi Bertomeu i pel que fa a la pregunta del Pla 
Local de Joventut diu que des de que vam entrar en aquesta legislatura estem 
treballant en la resposta a aquestes al·legacions i al mateix moment i d’acord 
amb el que es va aprovar al darrer ple per unanimitat, estem treballant en la 
constitució de la Comissió Deltebre Jove, per tant el que volem abans de la 
aprovació definitiva d’aquest Pla, és contestar aquestes al·legacions i recollir 
alguna de les propostes d’aquesta comissió als efectes d’aprovar aquest Pla 
Local de Joventut.  
 
També vull informar que s’està començant a treballar en algunes de les 
propostes per tal de que un cop aprovat definitivament aquest pla es comenci a 
desenvolupar-les de manera imminent. 
 
Pren la paraula la regidora Lola Casanova i diu que referent a la setmana de 
mobilitat i les accions climàtiques dir que el tema de la setmana de mobilitat 
europea, tal i com marca l’Agencia d’Acció Climàtica, l’objectiu per al 2030, hi ha 
diferents accions que estan previstes i s’està treballant per fer complir tota la 
planificació que tenim amb el tema d’acció climàtica. L’ajuntament ja tenia el 
tema de la plaques pel que fa a l’enllumenat però a banda hi ha altres mesures 
a prendre a part de campanyes de conscienciació que s’han de fer pel que fa al 
tema del reciclatge de residus. Crec que és el moment de fer pedagogia però 
estem fent tard. Les institucions hem de fer tot el que sigui possible i els costos 
son exagerats però el realment important es fer veure a la població que aquests 
residus s’han de col·locar en algun lloc i no hi ha espais i ningú els vol, per tant 
tots hauríem de posar el nostre granet d’arena. Pel que fa al que has comentat 
de que en hem endarrerit en la posició del rànquing de les poblacions podem dir 
que a l’any 2016, estàvem a un 35%, ara estem al voltant d’un 43%, per mi és 
molt poc i està molt lluny de l’objectiu que tinc marcat. 
 
Pren la paraula la regidora, Sra. Carme Franch per contestar envers a la 
pregunta de la estelada i diu que aquesta bandera estava ubicada a la rotonda 
de la República, quan es deteriorava es canviava per una de nova, però es veu 
que a tothom no agrada la estelada, i la despenjaven, es tallava la corda i això 
comportava llogar un elevador per tornar-la a penjar i al final es va decidir no 
penjar-la fins el dia 1 d’octubre que és quan farem els actes en aquest lloc.  
 
Pren la paraula el regidor, Sr. Andreu Curto, per contestar al regidor d’ERC-AM 
Sr. Aleix Casanova en relació al tema dels mitjans de comunicació de 
l’ajuntament de Deltebre, dient que som un referent per a molts ajuntaments, som 
innovadors amb mols mitjans i això ens permet apropar-nos a la població i la 
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mostra és que la gent s’informa per les xarxes socials de l’ajuntament. Potser 
vostè no ho sap per que fa poc que està a l’ajuntament però hi ha un reglament 
d’organització i funcionament dels mitjans de comunicació de l’ajuntament 
aprovat l’any 2020 on es regulen les xarxes socials. Encara que voldria que 
m’especifiqui en quin sentit es refereix que el grup municipal d’ERC-AM no surt 
a les fotos ni als reels que publiquem a les xarxes. 
 
Contesta el Sr. Aleix Casanova per dir que en els vídeos i fotos dels actes públics 
on assistim, al moment de sortir el grup de l’oposició és talla la imatge i sembla 
que no estem a l’acte. 
 
Continua el Sr. Curto i diu que ell tampoc surt a totes les fotos de l’ajuntament. 
Encara que si hi ha algun tema de fons del reglament de comunicació, es pot 
parlar per si es vol actualitzar i penso que s’ha de posar en valor la funció de 
pedagogia informativa que fan els mitjans de comunicació especialment les 
xarxes socials de l’ajuntament  de Deltebre en aquests últims anys, son una 
referència informativa de qualitat i d’informació de primera mà. Tot es pot millorar 
però penso que ha fet una queixa “poc fundada” al meu entendre.  
 
Continua el Sr. Curto per contestar la queixa feta envers al caixer de Jesús i 
Maria, dient que no sé si s’ha fet una petició a Caixa Bank, en tot cas, el passat 
mandat vam fer 3 o 4 escrits de queixa com a regidor d’atenció ciutadana per 
traslladar el malestar que ens arriba de la ciutadania, ja que és un servei i tot i 
que l’ofereix una entitat privada està obert al públic i hem fet més gestions de les 
que ens pertoquen com ajuntament, però ens incumbeix com afectació a la 
ciutadania per a que a Jesús i Maria es continuï donant un servei de caixer 
automàtic que tots fem servir. Aquesta tarda, hem preparat una carta a l’oficina 
de Deltebre per que posin solució a una situació bastant deplorable. 
 
Continua el Sr. Curto per contestar a la pregunta de la Sra. Vanessa Callau, en 
relació a les instàncies que no s’han contestat, dient que possiblement el 
personal dedica més temps a les prioritats i hi ha que per qüestions de protecció 
de dades necessita un altre estudi. També hi ha terminis que un cop esgotats 
depèn del silenci si és positiu o negatiu, per tant, recomano que si hi ha alguna 
instància, que tenen especial interès en rebre resposta, ens la facin arribar de 
nou i els hi respondrem. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde, per respondre el que ha preguntat el Sr. Dani 
Rajadell, pel que fa al Passeig del Carrilet, desguàs del Préstamo, dient que 
estem en procediment i no li podem donar una previsió. Ara estem en detalls 
tècnics per què a l’hora d’executar les obres no tinguem més problemes dels 
adients, atès que son obres que sempre van sorgint algun imprevist i quan 
tinguem tots aquests estudis serà quan procedirem a la licitació de la segona 
etapa. 
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Torna a intervindré el regidor Sr. Rajadell i diu que som conscients que al poble 
van caure 180 litres m/2, per això volem insistir pel que fa al desguàs de la Bufona 
per què és un punt clau per desaiguar que es faci una obra tècnica ben feta i no 
a la banda del Préstamo sinó a l’altra banda, amb comportes verticals de 
guillotina per que quan hi hagi un moment puntual, de molta pluja, com va passar 
ara i amb la prioritat que estàvem amb el cultiu de l’arròs, es pugui desaiguar bé. 
Per tant la meva pregunta és si la millora tècnica del desguàs de la Bufona s’està 
contemplant d’aquesta manera?  
 
Pren la paraula el Sr. Alginet per contestar al Sr. Castro pel que fa a l’espai del 
caixer Caixa Bank i li recordaré el que va passar al setembre del 2019, i diu que 
el grup municipal d’Enlairem estava en negociació amb l’entitat bancària per 
l’atenció al client a l’espai de Jesús i Maria i fins i tot va plantejar-nos al grup 
d’ERC que deixéssim la moció damunt la taula, que no hi havia cap decisió presa 
però que no volien que aquesta moció fos un impediment. Evidentment, aquella 
moció es va tirar endavant i es va aprovar. Per tant no ens digui ara que no és 
cosa del Ple de l’ajuntament, quan vostès van negociar en Caixa Bank per tenir 
una oficina digna a Jesús i Maria i els hem d’exigir que tinguin les garanties 
correctes de funcionament. Per tant plantegem el tema aquí perquè es va 
debatre aquí. 
 
Contesta el regidor Sr. Curto i diu que és un tema que no ens competeix però sí 
que és un tema que ens incumbeix, ja que la Sra. Castaño, parlava de la neteja 
del mateix. El caixer funciona, és un objectiu aconseguit,  i mentre, s’habilita 
l’altre espai que ens servirà d’atenció i de caixer. Pel que fa al tema de la neteja 
l’hem traslladar en anteriors vegades i hem formulat queixes pel que fa al tema 
del caixer no només de Jesús i Maria sinó també del caixer de La Cava, per tant 
cap problema en traslladar la queixa a Caixa Bank. 
 
El Sr. Alcalde li contesta al regidor Sr. Rajadell, envers les preguntes formulades 
pel que fa a l’obra del Préstamo, dient que quan va sortir l’obra a licitació la 1ª 
fase de la 1ª etapa, es van incorporar totes les peticions de la Comunitat de 
Regants i una de les peticions era el desguàs de la Bufona, que s’havia de 
bombejar i s’havia d’ampliar un pont que obstaculitza el pas, a part d’altres que 
es van fer i incloure al projecte. Aquesta petició s’incorpora com una millora a la 
licitació i de totes les 6 o 7 millores que hi havien, les empreses que es van 
presentar, que en van ser poques, van incloure les millores que van creure 
oportunes i aquesta que era la més valorada no la va presentar ningú. Dit això, 
ara estem a la 1ª fase, 1ª etapa. La idea que teníem és que el termini d’execució 
de la 1ª fase fos més llarga amb el temps però com la emergència climàtica ens 
ocupa hem hagut de prioritzar la execució de la resta de etapes per poder 
evacuar al riu i compaginar-ho amb el sistema dels regants i en cas de 
emergència veiem que hem d’avançar com sigui, amb la segona i tercera etapa. 
A més, vam aconseguir una subvenció abans d’acabar el mandat municipal de 
dos milions d’euros per a la segona etapa i després ens concedeixen un altra 
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subvenció de tres-cents mil euros per a la segona etapa, per tant tenim dos 
milions tres-cents mil euros. Llavors, si la 1ª etapa de la 1ª fase l’acabem i no 
fem el desguàs de la Bufona, haurem de retardar la 2ª etapa perquè ens farà 
falta aquesta obra. I si aconseguim fer la 2ª etapa prompte i podem aclarir tots 
els temes tècnics i tenim clar l’estudi tècnic de la 2ª etapa que l’hem d’engegar 
perquè tenim una subvenció hem de veure si podem abaratir la 3ª etapa i fer-la 
al mateix temps, encara que això suposaria molts diners i si veiem que la 3ª etapa 
no la podem fer, aquest desguàs l’haurem de prioritzar ja que aquest desguàs 
no s’ha fet amb una millora i està fora de  l’àmbit de la 2ª etapa i l’haurem de 
pagar nosaltres, i per tant necessitem 400.000 € pràcticament. Si aquests 
400.000 € els podem utilitzar per fer la 2ª etapa i podem abaratir la 3ª etapa, el 
desguàs de la Bufona igual s’haurà de fer per a què aquesta obra funcioni 
òptimament, però amb els següents anys s’haurà d’anar millorant i posant més 
bombejos. Malauradament aquesta millora no es va ofertar, però si ara no podem 
engegar la 3ª etapa perquè la 2ª ens resulta massa cara pel sistema constructiu 
haurem d’avançar el desguàs de la Bufona i si el desguàs de la Bufona pot 
endarrerir-se el posarem a una altra fase, d’aquí a uns anys. Per tant, anant tot 
be, abans de final d’any podem licitar les obres i això depèn de que hi hagi tres 
línies alternatives de mètodes de construcció i això vol dir que anant tot ràpid a 
l’any 2025 pot estar  l’obra acabada i si no va tant ràpid ha d’estar acabada dintre 
d’aquest mandat. 
 
Continua el regidor Sr. Castro amb el mateix tema per dir que hem d’anar en 
compte en el que diem per què s’ha dit que el Préstamo anava mig buit i aquest 
desguàs es va omplir a mesura que va anar arribant l’aigua, i quan el Préstamo 
estava ple, l’aigua sortia per les “rejilles” per mig del bombeig al canal, pel 
desguàs de la Bufona, pel desguàs del Tarugo i pel desguàs del Llebret, i això 
ho dic perquè va haver-hi gent que se’ls va inundar la casa i no es pot dir que el 
Préstamo anava mig buit per què anava Ple. 
 
Per últim i abans de finalitzar el ple, intervé el Sr. Alcalde i diu que vol dir que les 
festes majors van anar molt bé, es van canviar d’ubicació i per tant voldria felicitar 
al nou regidor de festes perquè estem contents de com es van desenvolupar i 
avui dintre de l’anàlisi d’aquests 100 dies de mandat, aquest canvi d’ubicació 
s’ha de reconèixer. 
 
No havent més assumptes per a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, de la 
qual, com a secretari acctal. estenc aquesta acta que inclou totes les 
manifestacions i posicionaments que s’han produït en la sessió plenària i que es 
poden reproduir amb l’àudio d’enregistrament de la mateixa i que es farà arribar 
amb suport informàtic als regidors/es si així ho requereixen. 
 

L’Alcalde,        El secretari acctal., 
 
Lluís Soler Panisello      David Torres Fabra 


